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Кожен із нас у 
щось вірить. 
Хтось у закінчення 
війни, хтось в 
одержання спадку, 
хтось хоче у 
кругосвітню 
подорож, а хтось 
хоче просто вдало 
вийти заміж. 
Ми завжди чогось 
чекаємо. 



Тоді як дехто 
просто довіряє 
себе в Божі 
руки.



Проте коли ти чогось 
чекаєш, але 
найближчим часом не 
одержуєш, то 
розчаровуєшся. І не 
важливо: стосується це 
стосунків, багатства чи 
красиво виглядати. 
Світ для тебе стає 
сірим. Ти стаєш 
нещасним.



Ті ж, хто покладаються 
на Бога, нічого не 
чекають і, як наслідок, 
дякують усьому. Адже 
кожну дрібничку у житті 
вони сприймають не як 
належне, а як 
величезний подарунок 
Милосердного Бога. 



Кожен новий день 
– радість для 
глибоко віруючої 
людини. 



Звідси і слідує, що 
щастя залежить від того, 
що ти очікуєш одержати 
сьогодні, завтра чи 
через рік.



Але 
проблема в 
тому, що 
ганяючись за 
завтрашнім 
днем, ми 
втрачаємо 
сьогодні. 



Потрібно 
навчитис
я бути 
щасливи
м тут і 
зараз.



Коли ти нічого не 
чекаєш, не будуєш 
надій, то усе стається 
тобі на радість. 
Важливо просто не 
турбуватися 
надмірно.



Отець же ваш небесний 
знає, що вам усе це 
потрібне. Шукайте перше 
Царство Боже та його 
справедливість, а все те 
вам докладеться. Не 
журіться, отже, завтрішнім 
днем; завтрішній день 
турбуватиметься сам про 
себе. Доволі дневі його 
лиха» (Мт. 6, 25-34). 

«Ось чому кажу вам: Не 
турбуйтеся вашим 
життям, що вам їсти та 
що пити; ні тілом вашим, у 
що одягнутись. Хіба 
життя не більш – їжі, тіло 
– не більш одежі. Гляньте 
на птиць небесних: не 
сіють і не жнуть, ані не 
збирають у засіки, а Отець 
ваш небесний їх годує! Хіба 
ви від них не вартісніші? …



Важливим у 
цьому уривку є 
наголос на тому, 
щоб жити в 
повноті 
сьогоднішнім 
днем. Турбуючись 
про завтра і 
відкладаючи «на 
чорний день», ми 
робимо «чорним» 
кожен день.



Отже, без віри ми 
так і не зможемо 
стати 
щасливими. 



А у що віриш ти? Здоров’
я, багатство, блискавичну 
кар’єру, подорожі, 
будинок мрії, довголіття... 
На кого покладаєш надії 
ти?



Зверни свою увагу, що 
«блаженний» по-грецьки означає 
«щасливий». В Євангелії від Матея 
сказано «Блаженні вбогі духом, бо 
їхнє Царство Небесне» (Мт. 5, 3). 
Хто є ці «вбогі духом», яких названо 
блаженними і яких є Царство 
Небесне? Це ті, що розуміють свою 
цілковиту залежність від Господа. 
Такими можуть бути і бідні 
матеріально, і багаті, якщо вони у 
всіх своїх великих і малих справах 
покладаються на Господа. 



Такий підхід до життя 
якраз і відкриває доступ 
до Царства Божого. 
Таким є євангельське 
розуміння щастя. 
Воно відрізняється від 
розуміння щастя у 
сучасному світі, де 
щасливою вважається 
лише багата і успішна 
людина, а не та, для якої 
основою життя і 
діяльності є християнські 
цінності.



А й справді, щаслива 
людина вірить, що на 
все є Божа Воля. Така 
людина щиро дякує 
Господеві за радісні 
хвилини життя. Коли 
ж приходить час 
певних труднощів, то 
глибоко віруючий 
розуміє, що за 
терпіння він буде 
нагороджений у 
майбутньому віці. 



А отже, 
залишається в душі 
щасливим.



Невіруючий часто 
задає собі питання: 
«Що буде зі мною 
завтра?», «За що 
мені ці 
випробування?», 
«Чому мій приятель 
має більше, аніж я?». 
І усе це забирає від 
нього відчуття 
радості, щастя, 
задоволеності тим, 
що має. 



А віруюча 
людина, 
доручивши 
своє життя 
Творцеві, 
відчуває мир і 
спокій. 
А отже, легше 
такій людині 
стати 
щасливою.



Один священослужитель сказав, що людина без 
віри немає життя. І я цілком з ним погоджуюсь. 
Якщо відвернути квітку від сонця і залишити в 
спокої, то вона поволі знову повернеться до 
небесного світила. 



Якщо рибу покласти на 
берег і поспостерігати 
за нею, то побачимо, як 
вона чимдуж скаче, щоб 
знову потрапити у воду. 



Так і ми, як 
квітка без 
сонця, риба без 
води, не 
можемо стати 
щасливими без 
віри.



«Не бійтеся тих, 
що вбивають тіло, 
душі ж убити не 
можуть», – каже 
Ісус Христос (Мт. 10, 
28). 
Отже, лише в 
поєднанні віри, надії 
та любові ми 
зможемо сповна 
відчути себе 
щасливими. 



«Пустіть діток до Мене приходити, і не бороніть їм, 
бо таких Царство Боже! Поправді кажу вам: хто 
Божого Царства не прийме, немов те дитя, той у 
нього 
не ввійде» (Марка 10, 14-15).



Усвідомивши свій 
стан синівства, ми, 
діти Божі, маємо 
по-дитячому 
довірити Отцеві 
всі свої турботи. 



Тож давайте 
спробуємо 
цілковито довірити 
Господеві все своє 
життя, включно з 
радісними 
моментами та 
випробуваннями. 
Відкриймо нашу 
душу для Бога, 
адже лише Він 
може зробити нас 
щасливими. 



А Святе 
Письмо 
запевняє нас, 
що 
результатом 
нашої твердої 
віри стане 
вічне 
щасливе 
життя.


